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رییس جمهور :

آمریکاییها ماههای آینده خواهند دید که نمیگذاریم صادرات نفتمان به صفر برسد

رئیس جمهور گفت: ما باید محصولمان را صادر کنیم و بین همه مسئولین کشورمان در این مسئله اتفاق نظر وجود دارد

که تصمیم آمریکا مبنی بر اینکه صادرات نفت ایران باید به صفر برسد تصمیمی غلط و نادرست است و ما نخواهیم

گذاشت این تصمیم اجرایی و عملیاتی شود.

رئیس جمهور گفت: ما باید محصولمان را صادر کنیم و بین همه مسئولین کشورمان در این مسئله اتفاق نظر وجود دارد
که تصمیم آمریکا مبنی بر اینکه صادرات نفت ایران باید به صفر برسد تصمیمی غلط و نادرست است و ما نخواهیم

گذاشت این تصمیم اجرایی و عملیاتی شود.

به گزارش خبرنگار حوزه دولت خبرگزاری فارس، حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور صبح امروز در سی امین
جشنواره ملی قدردانی از کارگران نمونه کشوری، گفت: می دانید که در مقطع فعلی ما با دو موضوع مواجه هستیم،

بنابراین شرایط ما، شرایط خاص و ویژه است.

وی ادامه داد: اولا ما در برابر یک تحریم ظالمانه و غیرقانونی آمریکا قرار گرفتیم که فشار این تحریم به طور مستقیم بر
مردم عزیز کشورمان و به ویژه کارگران عزیز ما، اقشار متوسط و پایین جامعه است. من می خواهم یکی دو نکته راجع به
این مسئله توضیح دهم و همه ما یعنی دولت، کارفرمایان، کارگران، کارآفرینان، بخش های مختلف تولیدی جامعه باید

احساس کنیم امروز بار سنگین تری بر دوش ما است.

رئیس جمهور تصریح کرد: آمریکایی ها از طریق تحریم ظالمانه اخیر اولین هدف شان آن است که درآمد ارزی ما را کاهش
دهند، یک منبع بزرگ درآمد ارزی ما همواره در کشورمان فروش نفت میعانات و برخی از صنایع بوده است که وابسته به

تولید نفت و گاز است.

رئیس جمهور با تاکید بر اینکه حفظ ارزش پول ملی حرف کاملا درست است، تصریح کرد: معنی ساده آن این است که
برابری ریال با ارزهای خارجی کاهش پیدا نکند. (این موضوع) در صورتی است که ما بتوانیم فراوانی ارز را بیشتر کنیم.
شما در جامعه یا باید ارزش را بیشتر کنید یا باید تقاضا را کم کنید. راه دیگری ندارد. یا مردم باید نیازمندی شان را از ارز

خارجی کاهش دهندکه البته مواردی است ما الان چهارمین سالی است که در گندم خودکفا بودیم.

روحانی اضافه کرد: این به معنی بی نیازی از ارز هست ما در سال اول دولتمان حدود ۶ میلیون تن گندم وارد کشور می
کردیم و چهارمین سال است که ما نیازی به خرید گندم نداریم این معنایش این است که نیاز ما به ارز در این زمینه
کاسته می شود. (حرکت) در هر زمینه ای به سمت خودکفایی محصولاتی که می توانیم تولید کنیم معنایش این است

که نیاز به ارز ما کم شده است.

وی بیان داشت: اگر ما ۹۵ درصد داروی مورد نیاز کشور مان را تولید می کنیم و اگر بتوانیم پنج درصد دیگر را هم خودمان
تولید کنیم مواد اولیه دارو را هم در بسیاری از موارد ما تولید کننده باشیم یعنی نیاز ما به ارز کم شده است. می خواهم
این مسئله در ذهن همه ما روشن باشد وقتی می گوییم ارزش پول ملی و قیمت ارز خارجی کاهش پیدا کند راهش این

دو راه بیشتر نیست یا نیاز ما به ارز باید کاسته شود یا ارز بیشتری به دست آوریم.

رئیس جمهور اظهار داشت: در زمینه اینکه نیاز ما به ارز کم شود کار بزرگ را شما کارگران کارفرمایان تولیدگران انجام می
دهید. ما امروز در بعضی از بخش ها صادر کننده هستیم. در بخش کشاورزی هم وارد کننده و هم صادر کننده هستیم.
اول دولت ما ۸ میلیارد دلار بیشتر از صادرات، وارد می کردیم امروز تفاضل بین واردات و صادرات ۳ میلیارد دلار است یعنی
به سمت خودکفایی حرکت می کنیم. وقتی این آمار را می گویم در دولت ما (معنایش این است که ) شما اینکار را

انجام داده اید.

رئیس جمهور تأکید کرد:در بسیاری از محصولات امروز ما خودکفا هستیم و کارگران ما؛ ما را خودکفا کرده اند. اگر امروز
برای نیازمندی های تسحیلاتی کشور بیش از ۹۰ درصد روی پای خودمان ایستاده ایم یعنی کارگران ما، مهندسان ما،
طراحان ما؛ ما را خودکفا کردند. هرجا شما به دنبال خودکفایی بروید یعنی ارزش پول ملی را بالا برده اید. یعنی نیازمندی
ما به ارز خارجی کمتر شده است و هر چه شما بتوانید تولید را داشته باشید که صادر کنید صادرات مان را افزوده کنیم و

درآمد ارزی مان را بیشتر کرده ایم.
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وی گفت: امروز به حول و قوه الهی صادرات غیر نفتی ما یک رقم قابل توجهی است. ما بیش از ۴۰ میلیارد دلار صادرات
غیرنفتی داریم. اگر کمی تلاش کنیم و دست به دست هم دهیم کیفیت کالا را بالا ببریم و مصرف داخلی را پایین آوریم،
صادرات را افزایش دهیم، بازار را بتوانیم در منطقه و جهان تصاحب کنیم درآمد ارزی ما بیشتر می شود و به جای ۴۰

میلیارد، ۵۰ و ۶۰ میلیارد دلار صادرات مان می شود.

رئیس جمهور اظهار داشت: یکی از قدم های مهم مبارزه با آمریکا همین است. آمریکا می خواهد از طریق فشار به
صادرات نفت ما نگذارد ما نفت صادر کنیم؛ برای چی نگذارد؟برای اینکه درآمد ارزی ما را کاهش دهد. درآمد ارزی برای چه
کاهش پیدا کند؟ برای اینکه نیازمندی هایی که ما در داخل داریم یا برای تولید یا برای کالاهای اساسی و یا برای واردات
برخی از محصولاتی که نیاز داریم دچار مشکل شود. پس مقابله با آمریکا یکی راهش که خط مقدم است شما کارگران

عزیز هستید.

وی تاکید کرد: اتفاقاً در هفته گذشته یکی از مصوبات ما در هیات امنای صندوق توسعه ملی این بود که اگر یک کارخانه
ای بخواهد ظرفیتش را توسعه دهد و یک کارخانه می خواهد جدید تاسیس شود آن کسی که می خواهد ظرفیتش را

توسعه دهد برای دریافت پول از صندوق ملی در اولویت است.

رئیس قوه مجریه خاطر نشان کرد: ظرفیت ها را باید اضافه کنیم. معنی ظرفیت این نیست که سالن و تجهیزات را اضافه
کنیم بلکه اگر یک شیفت کار را به دو شیفت کار کردیم یعنی ظرفیت را دو برابر کردیم اگر به سه شیفت کار تبدیل کرد

این یعنی ظرفیت را به ۳ برابر افزایش دادیم.

روحانی اظهار داشت: ما ظرفیتمان را باید افزایش دهیم. ما کیفیت کالای مان را باید افزایش دهیم. وقتی آدم در عراق
می رود و مغازه های مختلف در بغداد کربلا و نجف و سایر شهرها را می بیند که کالای ایرانی هست و ساخت کارگران
است به خودش می بالد و افتخار می کند که کالای ما جای کالای کشورهای غربی یا شرقی را دارد پر می کند و این

کار به دست شماست.

رئیس جمهور خطاب به کارگزارن گفت: ممکن است اینجا شما به دولت خطاب کنید که دولت و رئیس جمهور چرا قیمت
ارز پایین نمی آید؛ خطاب من به شما این است که هر چه ما تولید را بالا ببریم و هرچه خودکفا تر شویم قیمت ارز پایین
می آید برای اینکه آنها دارند فشار می آورند ما محصول نفت خام صادر نکنیم. اولا ما باید محصولمان را صادر کنیم و بین
همه مسئولین کشورمان در این مسئله اتفاق نظر وجود دارد که تصمیم آمریکا مبنی بر اینکه صادرات نفت ایران باید به

صفر برسد تصمیمی غلط و نادرست است و ما نخواهیم گذاشت این تصمیم اجرایی و عملیاتی شود.

وی با تاکید بر اینکه قدرت دولت نتیجه پشتیبانی مردم و تلاش کارگران است، تصریح کرد: برخی کشورها در برابر فشار
آمریکا عقب نشینی می کنند اما ملت ایران همواره ایستاده است.

رئیس جمهور گفت: سیلاب ها مشکلاتی برای مردم بوجود آورد، اما سال نعمت خداوند برای ملت ایران است. فقط در
سیل خوزستان ۱۵۰ هزار هکتار گندم زار آسیب دید، اما امسال هم نیازی به واردات گندم نخواهیم داشت. شرایط کار

همراه با فناوری در حال تحول است؛ وزارت کار برای آینده برنامه ریزی کند.
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